
Forslag	om	udarbejdelse	af	projekt	om	vandmålere	
Generalforsamlingen	den	3.	april	2025	

Udarbejdelse	af	projekt	til	individuelle	vandmålere	i	alle	lejligheder	i	AB	
Skydebanen	

Jeg	stiller	hermed	forslag	om	at	udarbejdes	et	projektforslag	om	etablering	af	
individuelle	vandmålere	i	AB	Skydebanen.	Projektforslaget	udarbejdes	af	en	
rådgivende	ingeniør	og	skal	indeholde	etableringsbudget	og	forventede	
besparelser.		

Udgifterne	til	udarbejdelse	af	projektforslaget	forventes	at	kunne	holdes	inden	
for	80.000	kroner.		

Motivation	

Mange	undersøgelser	peger	på,	at	der,	når	der	sættes	vandmålere	op,	vil	være	en	
besparelse	på	ca.	20-25	%.	

I	min	tidligere	andelsboligforening,	var	jeg	med	til	at	få	sat	målere	op	og	de	
oplever	en	besparelse	på	ca.	30	%.		

Derudover,	vil	der	være	en	mere	rimelig	fordeling	af	udgiften	til	vand,	da	man	
kun	betaler	for	sit	eget	forbrug.	I	dag,	bliver	vandet	delt	ud	på	lejlighederne	ud	
fra	haneandele	m.m.	ikke	ud	fra	forbrug	og	man	skal	også	huske	på,	at	der	oveni	
dette	kommer	en	udgift	til	at	få	vandet	varmet	op,	som	heller	ikke	betales	ud	fra	
forbruget.		

Da	vi	er	i	en	situation,	hvor	vi	skal	spare	på	vandet,	passe	på	miljøet	og	vi	får	en	
øget	miljøbevidsthed,	som	kan	gives	videre	til	næste	beboere/generationer,	er	
målere	en	mere	grøn	måde	at	håndtere	vandforbruget.		

I	dag	er	der	kun	en	begrænset	motivation	for	at	spare	på	vandet.	

Et	eksempel	på	at	det	også	kan	være	dyrt	at	have	en	dryppende	vandhane	eller	et	
løbende	toilet:		

Dryppende	vandhane:	 30	m3	pr.	år	 kr.	1.817		

Let	dryppende	toilet:	 100	m3	pr.	år	 kr.	6.062		

Løbende	toilet:	 400	m3	pr.	år	 kr.	24.248	

	

Da	vi	i	forvejen	har	elektroniske	målere	på	radiatorerne,	vil	det	være	billigere	at	
få	koblet	UjernaUlæsning	af	vandmålere	til.		

En	tidligere	undersøgelse	fra	2014	indeholder	desværre	ingen	data,	så	det	er	
meget	svært	at	efterprøve	konklusionen.		
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